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Brezsnyev és Brandt 
tárgyalása a Krímben 

Brezsnyev és Brandt Orcandaban 

A Willy Brandt kancellár 
vezette nyugatnémet kül-
döttség — mint már jelen-
tettük — csütörtökön este 
érkezett a Krím-félszigeten 
levő szimferopoll repülőtér-
re. A péntek reggeli hírügy-
nökségi jelentések szerint 
Leonyid Brezsnyev, az SZKP 
KB főtitkára és Brandt nyu-
gatnémet kancellár első rö-
vid megbeszélésére tnár a 
repülőtéren sor került. A 
nyugatnémet vendégek és a 
szovjet vendéglátóik ezt kö-
vetően gépkocsin a tárgyalá-
sok színhelyére, a Jalta kö-
zelében levő Oreandaba 
utaztak. 

A Fekete-tenger par t ján 
fekvő festői üdülőhelyen 
pénteken hosszú megbeszélés 
folyt Leonyid Brezsnyev és 
Willy Brandt között A meg-
beszélésen érintették a Szov-
jetunió és az NSZK közötti 
kapcsolatok fejlesztésének 
időszerű kérdéseit, valamint 
a feleket kölcsönösen érdek-
lő nemzetközi problémákat, 
különösen az európai biz-
tonság megszilárdításának 
kérdéseit. A megbeszélést a 
nap második felében folytat-
ták. 

Conrad Ahlers, a bonni 
kormány szóvivője is beszá-
molt Willy Brandt nyugat-
német kancellár krími láto-
gatásáról. Mint többek kö-
zött ismertette: „a tárgyaló-

felek a Fekete-tengerben fü -
rödtek". A két delegáció 
pénteki ebédjét külön-külön 
fogyasztotta el, majd dél-
után sétahajózást tettek a 
Fekete-tengeren, s eközben 
Brezsnyev és Brandt folytat-
ta megbeszéléseit. 

A nyugatnémet televízió 
különtudósítója szerint az 
eszmecserén, a kérdések 
homlokterében áll az euró-
pai biztonsági konferencia, a 
nyugat-berlini helyzet, a 
moszkvai és a varsói szer-
ződés bonni parlamenti ra-
tifikálása, a két német ál-
lam felvétele az ENSZ-be és 
a kölcsönös és kiegyensúlyo-
zott európai csapatcsökken-
tés. 

A nyugati hírügynökségek 
Brezsnyev és Brandt talál-
kozójával kapcsolatban, 
amely 1970. augusztusa, a 
szovjet—nyugatnémet szer-
ződés aláírása óta immáron 
a második, egybehangzóan 
megállapítják, hogy a nyu-
gat-berlini problémában lét-
rejött négyhatalmi megálla-
podás „szélesre tár ta a ka-
pukat a Moszkva és Bonn 
közötti enyhülési folyamat 
előtt". Erre utal az a „szí-
vélyes légkör" is, amely-
ben — a TASZSZ-iroda je-
lentése szerint — a Brezs-
nyev által csütörtökön este 
Brandt tiszteletére adott va-
csora lezajlott. 

Díjhajtás 
a világ-
kiállításon 

A Vadászati Világkiállítás 
pénteki szenzációja a X. ha j -
tó Európa-bajnokság első na-
pi versenysorozata, a dí j-
haj tás volt. A nemzeti na-
pok sorozata tegnap először 
szakadt meg a világkiállítá-
son, tehát hamisítatlan „hét-
köznapja" volt a kiállítási 
városnak. Mindez azonban 
nem jelenti, hogy a prog-
ram valamelyest is vesztett 
volna érdekességéből. 

Dr. Gergely István mező-
gazdasági és élelmezésügyi 
miniszterhelyettes a kiállí-
táson tárgyalt Ladislav Hru-
zik cseh és Frantisek Hagara 
szlovák erdő- és vízgazdál-
kodási miniszterrel, akiket 
ezen a napon fogadott dr. 
Dimény Imr? mezőgazdasá-
gi és élelmezésügyi minisz-

ter és Dégen Imre állam-
titkár, az Országos Vízügyi 
Hivatal elnöke is. A tanács-
kozáson eszmecserét folytat-
tak arról, hogyan lehetne 
bővíteni az országok közötti 
vízügyi, erdészeti és vadgaz-
dálkodási együttműködést. 

Mahendra Bir Bikram Sah 
Dev, Nepál királya, valamint 
felesége, aki Losonczi Pál-
nak, az Elnöki Tanács el-
nökének vendégeiként tar-
tózkodtak hazánkban, pénte-
ken elutaztak Budapestről. 

Cseterki Lajos, az Elnöki 
Tanács titkára pénteken hi-
vatalában fogadta és szívé-
lyes beszélgetést folytatott 
Fülöp edinburghi herceggel, 
aki Losonczi Pálnak, az El-
nöki Tanács elnökének meg-
hívására érkezett hazánkba. 

Incidens 
a Szuezi-csatorna 

térségében 
Egyiptomi katonai szóvi-

vői közlés szerint pénteken 
kora délután két Phantom-
típusú izraeli felderítőgép a 
Szuezi-csatorna középső 
szektorában egyiptomi kato-
nai létesítmények fölé re-
pült. Az EAK légvédelmé-
nek egységei tüzet nyitottak 
a betolakodókra és az egyik 
Phantomot lelőtték. A gép 
lángokban zuhant le a csa-
torna megszállt, keleti part-
ján. 

Heves harcok 
Dél-Vietnamban 

A dél-vietnami népi fel-
szabadító fegyveres erők he-
ves támadást intéztek a sai-
goni katonaság 21. gyalogos 
hadosztálya ellen, a Mekong 
deltavidékét övező Minh ős-
erdő térségében. 

A népi erők tüzérsége ra-
kéta- és ágyútüzet zúdított a 
21. hadosztály valamennyi 
támaszpontjára — jelenti 
Hanoiból a VNA hírügynök-
ség. 

Nyugati hírügynökségek 
saigoni jelentései szerint a 
harcok folytatódnak. Az 
amerikai légi- és tüzérségi 
támogatással harcoló saigoni 
kormánycsapatok hivatalos, 
é? nyilván szépített adatok 
szerint 47 halottat vesztet-
tek a 10 hónapja legheve-
sebb itteni harcokban. 

Gyalogsági összecsapások 
történtek Dél-Vietnam köz-
ponti fennsíkján, Kontum 
körzetében, és a vietnami— 
laoszi—kambodzsai hármas 
határtérség közelében. 

Losonczi Pál és Kim ir Szen 
megbeszélése 

Losonczi Pál, a Magyar 
Népköztársaság Elnöki Ta-
nácsának elnöke, aki hivata-
los baráti látogatáson a Ko-
reai Népi Demokratikus 
Köztársaságban tartózkodik, 
pénteken délelőtt Phenjan-
ban megkoszorúzta a koreai 
néphadsereg obeliszkjét és 
ugyancsak koszorút helye-
zett el a felszabadító har-
cokban életüket áldozott 
szovjet katonák és az 1950— 
53-as háborúban elesett kí-
nai önkéntesek emlékművé-
nél. 

Losonczi Pált és kíséretét 
délben fogadta Kim Ir Szen, 
a Koreai Munkapárt Köz-
ponti Bizottságának főtitká-
ra, a KNDK minisztertaná-
csának elnöke. Az MTI mun-
katársának értesülései sze-
rint Kim Ir Szen sokoldalú 
tájékoztatást adott a KNDK 

életéről a fegyverszünet óta 
megtett útról, eredményeik-
ről és a megoldásra váró 
feladatokról. Érintett né-
hány időszerű nemzetközi 
kérdést is, s kifejtet te az 
azokkal kapcsolatos koreai 
álláspontot. Meleg szavakkal 
emlékezett meg arról az ön-
zetlen segítségről, amelyet a 
magyar nép a háború súj-
totta országnak nyújtott, s 
köszönetet mondott a szoci-
alista vívmányok megvédé-
séért, a további fejlődést le-
hetővé tevő támogatásért. 
Kim Ir Szen az Elnöki Ta-
nács elnökének útján a Ko-
reai Munkapárt, a KNDK 
kormánya, népe és a maga 
nevében üdvözletet küldött a 
magyar dolgozó népnek, 
pár t jának és kormányának. 

A találkozót követően a 

KNDK minisztertanácsánaki 
elnöke ebeden látta vendé-
gül a magyar államfőt és 
kíséretét. 

Losonczi Pál délután a 
phenjani gyerekek vendég* 
volt. Ellátogatott az 1963-ban 
épült kilencemeletes úttörő-
palotába. A kötelezően szi-
gorú protokoll előírások 
már az érkezés perceiben 
felborultak: a vörös nyak-
kendővel „pajtásukká" ava-
tott magyar államfőt a gye-
rekek kézen fogva kalauzol-
ták birodalmukban. 

Az Elnöki Tanács elnöke 
pénteken kíséretével együtt 
vidéki körútra indult. Az 
űtiprogram szerint felkeresi 
a Keleti-tenger par t ján fek-
vő Hamszüng városának több 
nagyüzemét, s megtekint egy 
vidéki termelőszövetkezeti 
gazdaságot is. 

n szocialista integráció 
időszerű kérdéseiVályiPéter 
Vályi Péter, a miniszter-

tanács elnökhelyettese pén-
tek délután a Parlament épü-
letében újságírók kérdéseire 
válaszolva foglalkozott a 
KGST-országok komplex in-
tegrációs programjának né-
hány jelentős részletével. A 
miniszterelnök-helyettes és 
az újságírók eszmecseréjén 
részt vett dr. Várkonyi Pé-
ter államtitkár, a kormány 
tájékoztatási hivatalának el-
nöke is. 

Vályi Péter utalt arra, 
hogy a KGST-országok 
együttműködésének formái-
ban is megtalálhatók az in-
tegráció elemei. A komplex 
integrációs program azonban 
minőségileg ű j szakaszt nyit 
kapcsolataink elmélyítésé-
ben, jóllehet az integráció 
kibontakoztatásához hosszú 
idő, 15—20 esztendő ls szük-
séges. Az okmány már most 
feladatokat ad a KGST-or-
szágoknak. Azzal számolha-

Nagyobb lett az óvoda 
A tanács és a KSZV közös beruházása 

Újszegeden, a szövőgyár 
szomszédságában, a Hathá-
zak egyik épületében régeb-
ben is gyermekintézmény 
működött: a Kenderfonó és 
Szövőipari Vállalat közpon-
ti gyárának napközis böl-
csődéje és óvodája. A gyer-
mekintézményt nem csupán a 
szövőgyáriak vették igény-
be, hanem a környékbeli 
családok kisgyermekeinek is 
otthont nyújtottak. A ken-
derfeldolgozóipar vezetőit 
dicséri, hogy elsők között 
jelentkeztek a városi tanács-
nál, szívesen adnak anyagi 
támogatást és közösen a ta-
náccsal kibővítik az újsze-
gedi gyermekintézményt 

A szegedi városi tanács 
200 ezer forintot juttatott a 
vállalatnak. Az újszegedi 
szövőgyár szakemberei el-
készítették az óvoda kibőví-
tésének tervét és a gyár épí-
tőipari csoportja elvégezte a 
munkát. Az építkezés idején 
több brigád és üzemrész tár-
sadalmi segítséget is adott: 
a központi gépműhely dol-
gozói készítették el az épü-
let előtti nyitott teraszt és 
az udvaron több játszóalkal-
matosságot, s hasonlóan je-
lentős társadalmi munkát 
végeztek az építőrészlegnél 
dolgozó emberek is. 

A gyári bölcsőde és óvoda 
így 20 kisgyermekkel többet 
fogadhat naponta. Az átala-
kított gyermekintézményt 
tegnap, pénteken ünnepélyes 

keretek között adta át dr. 
Biczó György, a szegedi vá-
rosi tanács elnöke. Beszé-
dében elmondta, hogy nem 
milliós érték avatására jöt-
tek el, de nagyon nagy se-
gítséget adott a kenderfel-
dolgozóipar azzal, hogy sa-
ját elejéből húsz család 
gondját és baját orvosolta. 
A kendergyáriak példáját 
követésre méltónak tar t ja a 
tanács és valószínű, minden 
szegedi ember. Még nagyobb 
öröm lenne, ha más válla-
latok is megértenék és tá-
mogatnák Szeged város szo-

ciális, kommunális és gyer-
mekintézményeinek bővítési 
programját. 

A tegnapi kis ünnepséget 
használták ki azok a szocia-
lista brigádok is, akik taka-
rót készítettek vietnami csa-
ládoknak. A nyugdíjasok ké-
zimunka-szakköre, a szövő-
gyári Krupszkaja és Maka-
renko brigádok képviselője 
egy-egy takarót adott át Tú-
rái Zoltánnak, az SZMT tit-
kárának, hogy továbbítsák 
ajándékukat, hogy az eljus-
son a távoli Vietnamba. 

tájékoztatója 
tunk tehát, hogy az 1976— 
80-ra szóló ötéves tervek ki-
dolgozásában a KGST-orszá-
gok összességének szintjén is 
szélesebb körben érződik 
majd az integrációs folyamat 
hatása. 

Az együttműködés fokozá-
sa szempontjából igen fon-
tos, hogy a programban sza-
bad utat kapott a vállalatok, 
a trösztök, a minisztériumok 
kapcsolatainak elmélyítése, 
vagyis az okmány aláírói 
egyetértenek abban, hogy 
lényeges döntések ott szüles-
senek, ahol a témákat a 
legjobban ismerik és ahol a 
legérdekeltebbek azok meg-
oldásában. 

A miniszterelnök-helyettea 
megemlítette, hogy a külön-
böző kormányszervek a 
programnak megfelelően ki-
dolgozzák az integrációval 
kapcsolatos javaslataikat, ki-
fejtik álláspontjukat. Számos 
javaslatot készítenek a ma-
gyar szervek például a ter-
melési együttműködéssel 
kapcsolatban; a többi kö-
zött az energiagazdálkodás, a 
vaskohászat, a színesfémko-
hászat, a vegyipar területén, 
a papír- és cellulózgyártás-
ban és a gépiparban várunk 
jelentős eredményeket a 
KGST-országok elmélyülő 
termelési kooperációjától. 

OKTOBER 29—30: 

Országos 
nőkoníerencia 

A Magyar Nők Országos 
Tanácsa október 29-re és 30-
ra összehívja a magyar nők 
országos konferenciáját a 
Parlament kongresszusi ter-
mébe — jelentette be Erdei 
Lászlóné, az MNOT elnöke 
a pénteken megtartott sa j -
tóértekezleten. Ezen a két-
napos országos nőkonferen-
cián választják új já — a nő-
mozgalomban végbement 
szervezeti felépítésének meg-
felelően — a Magyar Nők 
Országos Tanácsát. 


